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 Title:  Need  to  include  the  name  of  a  freedom  fighter  from  Uttar  Pradesh,  Late  Uda  Devi,  in  the  list  of  Freedom

 Fighters.

 श्री  रामसागर रावत  (बाराबंकी)  :  उपाध्यक्ष  महोदय,  भारत  भर  के  विभिन्न  क्षेत्रों  में  निवास  करने  वाले  पासी  जाति  के  लोगों  की  गणना  अनुसूचित  जाति  में  की
 जाती  है।  अकेले  उत्तर  प्रदेश  में  इनकी  आबादी  एक  करोड़  से  अधिक  है।  आदिकाल  से  अब  तक  ईमानदारी,  वफादारी  एवम्  बहादुरी  के  लिए  पासी  जाती  का  गौरवशाली
 इतिहास  रहा  है।  इसी  पासी  जाति  में  जनमी  स्वर्गीय  ऊदा  देवी  ने  जीवन  पर्वत  अंग्रेजों  के  विरूद्ध  सर्घा  किया  और  अंत  में  उत्तर  प्रदेश  की  राजधानी  मुख्यालय  लखनऊ  में
 क्रूर  अंग्रेजी  सेना  से  संघ  करते  36  अंग्रेजी  सैनिकों  को  मौत  के  घाट  उतार  दिया  और  वहीं  खुद  शहीद  हो  गईं।  किंतु  अब  तक  वीरांगना  स्वर्गीय  ऊदा  देवी  का  नाम  र

 वतंत्रता  सेनानी  सूची  में  नहीं  है।  अतः  स्वर्गीय  ऊदा  देवी  का  सम्मान  हो  तथा  सरकार  उनका  नाम  स्वतंत्रता  संग्राम  के  सेनानियों  की  सूची  में  शामिल  करे।

 SHRI  PRIYA  RANJAN  DASMUNSI  (RAIGANJ):  |  may  again  request  you.  Yesterday  it  was  announced  that  today  at
 12  o'clock,  we  will  take  up  the  Supplementary  Demands  for  Grants.  For  whatever  reasons,  we  are  starting  it  only
 now,  that  is,  at  2.30  p.m.  |  have  another  proposal  for  the  Government  to  consider.  |  give  room  to  the  Government  to
 consider  it.  We  may  continue  now  with  the  discussion  on  the  Supplementary  Demands  and  at  4.00  o'clock  we  may
 stop  that  discussion  and  start  discussion  on  JPC  and  finish  it  also  and  then  again  continue  with  the  discussion  on
 the  Supplementary  Demands.  We  do  not  mind  sitting  late  at  night.  This  is  the  way  we  would  like  to  accommodate
 the  Government.

 MR.  DEPUTY-SPEAKER:  He  has  got  a  suggestion  that  we  may  discuss  Supplementary  Demands  up  to  4.00
 o'clock  and  then  start  with  the  discussion  on  JPC  and  after  disposal  of  discussion  on  JPC  we  may  again  continue
 with  the  discussion  on  Supplementary  Demands.  The  hon.  Member's  proposal  is  that  the  House  may  sit  late  and
 finish  off  all  the  items  on  the  Agenda.  Will  that  be  all  right?

 संसदीय  कार्य  मंत्रालय  में  राज्य  मंत्री  तथा  पर्यटन  और  संस्कृति  मंत्रालय  में  राज्य  मंत्री  (श्रीमती  भावनाबेन  देवराजभाई  चीखलीया)  :  सर,  ऐसा
 है  कि  सप्लीमेंटरी  डिमांड  पहले  खत्म  करिये,  फिर  जेपीसी  शुरू  कीजिए।  यह  तो  तय  ही  हुआ  है।

 श्री  प्रियरंजन  दासमुंशी  :  यह  कहने  की  जरूरत  क्या  है?  दोनों  डिबेट्स  बहुत  महत्वपूर्ण  हैं,  पूरा  हाउस  सुनना  चाहता  है।  आज  जेपीसी  भी  शुरू  हो  सकती  है।  Sir,

 kindly  understand  my  point.  The  same  Finance  Minister  has  to  reply  to  both  the  debates.  We  do  not  want  to  put  the
 Finance  Minister  to  any  inconvenience.

 MR.  DEPUTY-SPEAKER:  We  will  start  with  the  Supplementary  Demands.  Meanwhile,  the  Minister  may  interact
 with  the  Government  and  the  Opposition  and  get  it  settled.


